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In uw brief van 27 mei 2020 stelt u een aantal vragen over het stikstofbeleid en de daaraan 
gerelateerde gebiedsgerichte aanpak. Met deze brief geven wij antwoord op uw vragen.

1. Wil het college zich inzetten voor de (hieronder) genoemde punten onder andere via de VNG en 
in gesprekken met de provincie Overijssel? Om zo binnen de gemeente Raalte met de agrarische 
sector te komen tot een toekomst bestendig beleid.
a. Haalbaarheid van de te realiseren doelen;
b. Een maar marginale afwegingsruimte voor provincie en lokale overheden;
c. Het richten op bronbeleid;
d. Ruimte voor innovatie en ontwikkeling;
e. Stimuleer op doelen;
f. Inzet op agrarische natuurbeheer;
g. Met de agrarische sector als bondgenoot samenwerken aan oplossen van het 

stikstofprobleem.

Wij zetten ons in om met betrokken partijen te komen tot  een toekomstbestendig  buitengebied zoals 
ook uit het proces voor opstelling van de Omgevingsvisie is gebleken.  Dit samen met de agrarische 
sector, maar ook met andere partijen. Het inzetten van een toekomstbestendig beleid, met borging 
van voldoende middelen is een van de aanbevelingen die het adviescollege stikstof in het advies van 
8 juni 2020 (Bijlage 1) ook doet. Het kabinet heeft op 17 juni een korte inhoudelijke reactie gegeven op 
dit advies (Bijlage 2)

In het kader van de stikstofproblematiek is het helder krijgen van de doelen en maatregelen op alle 
schaalniveaus noodzakelijk om samen met het gebied hier goede keuzes in te kunnen maken.
We realiseren ons ook dat bevoegdheden in het kader van wet- en regelgeving slechts zeer beperkt 
bij de gemeente liggen. Lokaal zien wij echter wel  de sociale en economische en ruimtelijke gevolgen 
die hieruit voort kunnen komen. 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2020/06/08/niet-alles-kan-overal
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2020/06/08/niet-alles-kan-overal


We zullen via de VNG en Provincie het belang van het lokale maatwerk benadrukken en het inzetten 
op het voorkomen van de sociaal economische en ruimtelijke gevolgen die wij voorzien blijven 
benadrukken. 

2. Wil het college zich inzetten voor de gebiedsgerichte aanpak en ziet zij hiervan het belang?

Wij zien het belang van de gebiedsgerichte aanpak en willen ons hiervoor inzetten. De hoofdlijnen van 
de gebiedsgerichte aanpak zijn inmiddels duidelijk zoals opgenomen in deze brief van Gedeputeerde 
Staten aan Provinciale staten (Bijlage 3). De exacte rol van de gemeente in deze gebiedsgerichte 
aanpak is nog niet geheel helder. Hierover zijn en blijven wij actief in gesprek met de Provincie 
Overijssel. Onze insteek hierbij is om een actieve inbreng te kunnen geven in deze gebiedsgerichte 
aanpak. Zodra meer duidelijk is over de gebiedsgerichte aanpak voor Salland, informeren wij de 
gemeenteraad hierover. 

3. Wij vragen het college wat zij vinden va het opkopen van bedrijven rondom een Natura 2000 
gebieden. Zien zij ontwikkelmogelijkheden zoals hierboven genoemd en wil zij zich daarvoor 
inzetten?

In de kamerbrief van 24 april wordt inderdaad gemeld dat er een opkoopregeling voor 
veehouderijbedrijven wordt voorbereid. De bedrijven met de hoogste depositie op N2000 gebied 
krijgen hierbij prioriteit. De koppeling met het gebied, het gebiedsgericht leveren van maatwerk en 
oplossen van knelpunten zijn hierbij wat ons betreft uitgangspunt.
De regeling moet nog worden uitgewerkt en hierbij wordt het advies van het adviescollege stikstof van 
8 juni betrokken, wat in ieder geval aanleiding heeft gegeven om de openstelling in tranches te laten 
plaatsvinden. Daarnaast zijn er al mogelijkheden voor subsidie voor innovatie en verduurzaming van 
stallen en is er een omschakelfonds voor het omschakelen naar kringlooplandbouw. 
Bij een beëindigings- of opkoopregeling zetten we zeker ook in om hieraan ook flankerend ruimtelijke 
en sociaal-economische  regelingen en/of voorwaarden te koppelen. Dit om mogelijke negatieve 
effecten op de leefbaarheid van het platteland zoveel mogelijk te voorkomen. 

4. In het kader de gebiedsgerichte aanpak stikstof: Is het college bereid om een aantal voorstellen 
te doen richting het overleg over de gebiedsgerichte aanpak? Bijvoorbeeld zoals hieronder 
benoemd?

a. Lange termijn visie en instrumenten
b. Actieve betrokkenheid gebruikers en bewoners
c. Steun rondom N2000 gebieden omschakeling naar extensivering, kringlooplandbouw 

of ‘lage input’ landbouw, maar wel in breder verband
d. Oplossing op maat voor knelpunten
e. Extern salderen als hoge uitzondering

Onder andere op het lange-termijn advies van de commissie Stikstof zal  nog een kabinetsreactie 
komen. Voor de korte en middellange termijn zijn nu een aantal instrumenten aangegeven in de 
kamerbrief van 24 april. Een deel daarvan moet nog uitgewerkt worden. 

De kamerbrief van 24 april geeft aan dat de regeling voor extern salderen met veehouderijen nog 
onderwerk van gesprek is. De vergunningverlening en saldering is een bevoegdheid van de provincies 
In de eerder genoemde brief van Gedeputeerde Staten (Bijlage 3) wordt hierover ook een ander 
aangegeven, waarbij vanuit de provincies het belang van duidelijkheid over de borging van de 
belangen van een duurzame agrarische sector worden aangegeven, maar ook het belang van extern 
salderen om op korte termijn weer (economische) ontwikkelingsmogelijkheden te bieden. Wij delen 
deze mening.

Ook zijn wij zeker voor het verder in harmonie brengen van landbouw en natuur zodat er perspectief  
komt voor zowel natuur als een toekomst vaste landbouw. Hierbij zijn wij voor een actieve 
betrokkenheid van gebruikers en ondernemers bij de gebiedsgerichte aanpak. Waarbij lokaal 
knelpunten kunnen worden opgelost waar dat kan. 

https://overijssel.notubiz.nl/document/8848252/1/document
https://overijssel.notubiz.nl/document/8848252/1/document


Hierbij realiseren we ons wel dat er inzet op verschillende schaalniveaus nodig zal zijn en sommige 
oplossingen juist kunnen liggen in helder generiek en toekomstbestendig landelijk en provinciaal 
beleid. 

We hopen u voldoende te hebben geïnformeerd,

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van de gemeente Raalte,

de secretaris de burgemeester
Karin Cornelissen Martijn Dadema


